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Z A P I S N I K 

sa osme sjednice Odbora za bezbjednost i odbranu 

Skupštine Crne Gore 

održane 10. maja 2013. godine 

 

 

     Sjednica je počela u 10 sati i 10 minuta. 

 Predsjedavao je Mevludin Nuhodžić, predsjednik Odbora. 

 Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Milutin Simović, Radivoje Nikčević, Obrad 

Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja, Borislav Banović, Vasilije Lalošević, Velizar 

Kaluđerović, Zoran Miljanić i savjetnik u Odboru, Slaviša Šćekić. 

 

 Sjednici su, po pozivu, prisustvovali: ministar unutrašnjih poslova, mr Raško 

Konjević,  sekretar Ministarstva, Dragan Pejanović, v.d. direktora Uprave policije, Slavko 

Stojanović, v.d. pomoćnika ministra za vanredne situacije i civilnu bezbjednost, mr Ljuban 

Tmušić, pomoćnik direktora Uprave policije, Nikola Janjušević, pomoćnik direktora, 

Vesko Vukadinović, v.d. pomoćnika direktora i načelnik Odsjeka za borbu protiv 

organizovanog kriminala, Saša Milić i samostalni savjetnik I u sektoru za vanredne 

situacije i civilnu bezbjednost, Branka Bracović. 

  

 Shodno ranije podnijetom zahtjevu, sjednici je prisustvovala i predstavnica Instituta 

“Alternativa”, Dina Bajramspahić. 

  

Nakon uvodnog obrazloženja, za sjednicu je jednoglasno utvrđen sljedeći  
 

        D N E V N I  R E D: 

 

1. IZVJEŠTAJ O RADU MINISTARSTVA UNUTRAŠNJIH POSLOVA ZA 2012. 

GODINU 

2. IZVJEŠTAJ O STANJU SISTEMA ZAŠTITE I SPAŠAVANJA U CRNOJ GORI 

U 2012. GODINI 

3. TEKUĆA PITANJA 

 

Prije prelaska na raspravu po tačkama dnevnog reda, predsjednik Odbora je 

podsjetio na član 6 stav 2 Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i 

odbrane kojim je propisano da su sjednice Odbora po pravilu zatvorene za javnost, a 

mogu biti i otvorene, odlukom većine prisutnih članova Odbora, u skladu sa zakonom, 

nakon čega su članovi Odbora jednoglasno donijeli odluku da osma sjednica bude 

otvorena za javnost. 

 

 Predsjednik Nuhodžić je podsjetio i na dogovor sa prve sjednice Odbora u pogledu 

audio snimka toka sjednice, koji predlog je jednoglasno podržan. 
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Prva tačka dnevnog reda: IZVJEŠTAJ O RADU MINISTARSTVA 

UNUTRAŠNJIH POSLOVA ZA 2012. GODINU 

U uvodnom obraćanju, ministar Raško Konjević je istakao da je na putu evropskih 

integracija potreban maksimalan doprinos resora koji predstavlja i izrazio uvjerenje u 

partnerski odnos sa Odborom za bezbjednost i odbranu, kako u pogledu kontinuiteta i 

unapređenja postojeće saradnje, tako i u vidu pružanja podrške nastojanjima Ministarstva 

za jačanje  kapaciteta, kako bi na što spremniji i efikasniji način sprovodilo zakonski 

utvrđene nadležnosti, naročito u pogledu jačanja institucija, vladavine prava i poboljšanja 

profesionalnih standarda. Ministar je naglasio da je nastavljen trend smanjenja broja 

krivičnih djela u proteklom periodu, kao i da je obim kriminaliteta u odnosu na 2011. 

godinu manji za 5,2%, dok je stopa kriminala koja iznosi 9,4% jedna od najmanjih u 

Evropi. Takođe, kao veoma povoljne je istakao i rezultate zabilježene u oblasti 

bezbjednosti saobraćaja i naglasio da je u saobraćajnim nezgodama broj smrtno 

stradalih lica za 20,7% manji u odnosu na prethodni izvještajni period, dok je broj ukupnih 

saobraćajnih nezgoda manji za 21,1%. Ministar je apostrofirao da su rezultati u oblasti 

borbe protiv organizovanog i privrednog kriminala znatno lošiji u odnosu na 2011. godinu, 

te da će Ministarstvo unutrašnjih poslova i Uprava policije težiti njihovom poboljšanju u 

narednom periodu, kako bi se nesmetano nastavilo sa dinamikom procesa evropskih 

integracija. U nastavku je naglasio da su u ovom procesu potrebni mjerljivi rezultati u 

oblasti borbe protiv organizovanog kriminala i korupcije, kao i u oblasti suzbijanja 

privrednog kriminaliteta, te da se oni mogu postići jedino ako organi otkrivanja, 

Ministarstvo unutrašnjih poslova i Uprava policije svoje rezultate pravovremeno proslijede 

organima gonjenja, a oni ih pretoče u optužnice koje bi rezultirale pravosnažnim 

presudama licima i grupama koji nisu poštovale zakon. Takođe, ministar je istakao da je 

Odjeljenje za unutrašnju kontrolu policije u proteklom periodu težilo dostizanju što 

efikasnijih rezultata u radu, kao i povećanju transparentnosti djelovanja, što je dovelo do 

procesuiranja pritužbi građana na rad službenika Ministarstva i Uprave policije, koje su 

ocijenjene osnovanim. 

 

U raspravi su učestvovali: Vasilije Lalošević, Zoran Miljanić, Borislav Banović, 

Obrad Mišo Stanišić, Velizar Kaluđerović i Mevludin Nuhodžić. 

Član Odbora, Vasilije Lalošević, upoznao je ministra sa inicijativom koju su na 

prethodnoj sjednici Odbora podnijeli poslanici Socijalističke narodne partije, a u kojoj je 

sadržan zahtjev za sprovođenjem kontrolnog saslušanja ministra unutrašnjih poslova, 

direktora Uprave policije i direktora Agencije za nacionalnu bezbjednost na okolnost 

novih momenata iz afere “Listing”, a u svijetlu hapšenja Nasera Keljmendija čije se ime 

pominjalo u toj aferi. Poslanik Lalošević je podsjetio na Zaključke sa 42. sjednice Odbora, 

održane 23. decembra 2011. godine, na kojoj je sprovedeno kontrolno saslušanje 

direktora Uprave policije, direktora Agencije za nacionalnu bezbjednost i Specijalne 

državne tužiteljke za suzbijanje organizovanog kriminala na temu: Listinzi u slučajevima 

“Keljmendi” i “Šarić”, i naglasio očekivanja od Ministarstva unutrašnjih poslova i Uprave 

policije da u što skorijem roku dostave Odboru informaciju u pisanoj formi o novim 

okolnostima u pomenutoj aferi, nakon hapšenja Nasera Keljmendija, kako bi Odbor istu 
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mogao razmotriti i na osnovu iznijetog odlučiti da li je neophodno sprovesti novo 

kontrolno saslušanje na ovu temu. Osvrnuvši se na konstataciju da su rezultati u borbi 

protiv organizovanog kriminala u 2012. godini bili znatno lošiji u poređenju sa 2011. 

godinom, poslanik Lalošević se interesovao da li je to posljedica nepostojanja 

koordinacije državnih organa u sektoru bezbjednosti ili drugih razloga, podsjetivši da je 

Odbor donio zaključke koji tretiraju ovo pitanje u prethodnom periodu. Podsjetivši na 

nalaze iz Izvještaja da je stopa kriminala jedna od najmanjih u Evropi, kao i na podatke 

koji ukazuju da su rezultati na mnogim poljima slabiji u odnosu na prethodni izvještajni 

period, poslanik je ukazao na disproporciju navedenih iskaza i zatražio pojašnjenje tim 

povodom.  

Poslanik Zoran Miljanić iznio je stav Pozitivne Crne Gore da se naša država nalazi 

u nezavidnoj situaciji u pogledu borbe protiv organizovanog kriminala i korupcije, 

posebno iz razloga što bi u tekućoj godini trebalo otvoriti pregovore za poglavlja 23 i 24. 

Konstatovao je da su lica koja obavljaju funkciju nosilaca borbe protiv organizovanog 

kriminala i korupcije, direktor Uprave policije i Vrhovni državni tužilac još uvijek u statusu 

vršilaca dužnosti, što u najskorijem roku treba biti izmijenjeno za dobrobit svih građana 

Crne Gore i efikasnijeg funkcionisanja navedenih organa i institucija. Takođe, negativnim 

je ocijenio i to što Izvještaj brane gospodin Raško Konjević, koji nije bio ministar u 2012. 

godini i v.d. direktora Uprave policije Slavko Stojanović, koji takođe nije bio na sadašnjoj 

funkciji u izvještajnom periodu, i neophodnim ocijenio da se ovakva praksa ne smije 

nastaviti, već da iza izvještaja trebaju stajati osobe koje će u potpunosti preuzeti 

odgovornost za uspjeh odnosno neuspjeh institucije koja isti podnosi. Shodno 

navedenom, iznio je stav da će Pozitivna Crna Gora za buduća dešavanja u našoj državi 

smatrati najodgovornim ministra unutrašnjih poslova i ministra pravde. U nastavku, 

poslanik Miljanić je podsjetio da je potrebno izraditi novu „Mapu organizovanog kriminala“ 

jer je stanje u Crnoj Gori u mnogome promijenjeno od 2010. godine, kao i ukazao da će 

poslanici Pozitivne Crne Gore insistirati na izradi novog dokumenta, te njegovoj 

prezentaciji na sjednici Odbora za bezbjednost i odbranu, kako bi se na adekvatan način 

proučila bezbjednosna situacija, donijeli odgovarajući zaključci i omogućilo aktivnije 

učešće ovog radnog tijela u pružanju podrške relevantnim institucijama, nadležnim za 

borbu protiv organizovanog kriminala i korupcije. Sve navedeno je u skladu sa iznijetim 

od strane ministra unutrašnjih poslova, da u izvještajnom periodu, nije ostvaren 

zadovoljavajući napredak u otkrivanju krivičnih djela u okviru borbe protiv organizovanog 

kriminala i korupcije, apostrofirao je Miljanić i ukazao da u protekloj godini nije bilo 

nijednog otkrivenog slučaja korupcije na visokom nivou. Dalje je ocijenio da su rezultati u 

borbi protiv trgovine drogom izuzetno loši, naročito u poređenju sa rezultatima policije u 

Republici Hrvatskoj na graničnom prelazu Debeli brijeg, što navodi na zaključak o ruti 

kojom je navedena droga dospjela do pomenutog prelaza. Osvrnuvši se na nedavna 

dešavanja u Baru, poslanik Miljanić je istakao da u cilju postizanja adekvatnih rezultata u 

borbi protiv kriminala, ne treba upućivati Posebne jedinice policije u Bar, već finansijske 

istražitelje kako bi se ispitalo porijeklo novca i imovine pripadnika kriminalnih grupa, na 

osnovu kojih bi se pribavili adekvatni dokazi za završno djelovanje Posebne jedinice i 

hapšenje lica koja djeluju nasuprot zakonskim normama. U nastavku je zatražio 

pojašnjenje razloga sve učestalijeg podmetanja eksplozivnih naprava pod automobile i 

njihovog bacanja na objekte i imovinu građana, ocijenivši da isto unosi veliku 

nesigurnost, čemu doprinosi i činejnica da nijedno lice nije procesuirano za ova krivična 
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djela. Poslanik Miljanić je zatražio da na sjednici Odbora bude riječi o stanju u Kombinatu 

aluminijuma Podgorica, kao i o tome da li se Sektor za borbu protiv organizovanog 

kriminala i korupcije bavi ovim pitanjem, da li je otvorena operativna obrada jer je došlo 

do krađe struje, što proizvodi enormne troškove i ugrožava ekonomske interese Crne 

Gore. Takođe, zatražio je da se na sjednici Odbora do kraja rasvijetle sumnje o 

nezakonitom prisluškivanju predstavnika medija i političara. 

Član Odbora, Borislav Banović izrazio je podršku predmetnom Izvještaju, iznio 

pozitivne ocjene na realističan pristup u njegovoj izradi i naglasio da sagledavanje 

situacije na osnovu objektivnih parametara predstavlja kvalitetan pristup za integrisanje 

ovlašćenja i resursa u cilju postizanja što boljih rezultata u narednom periodu. Shodno 

iznijetom u Izvještaju, poslanik Banović je ocijenio važnim postojanje volje, odgovornosti i 

spremnosti za korekciju u segmentima u kojima nisu ostvareni zadovoljavajući rezultati. 

Dalje je istakao uvjerenje da će aktivnosti Uprave policije i ostalih organizacionih jedinica 

Ministarstva unutrašnjih poslova doprinijeti poboljšanju rezultata u oblasti borbe protiv 

kriminala za naredni izvještajni period.  

Poslanik Obrad Mišo Stanišić istakao je da realno prikazana dostignuća 

Ministarstva unutrašnjih poslova i Uprave policije u prethodnoj godini predstavljaju kvalitet 

prezentovanog Izvještaja i istakao da je na planu borbe protiv organizovanog kriminala i 

korupcije u izvještajnom periodu primjetna stagnacija u odnosu na 2011. godinu, te 

ocijenio da u narednom periodu treba uraditi više po ovom pitanju, naročito imajući u vidu 

otvaranje pregovora u poglavljima 23 i 24. S tim u vezi, konstatovao je da su kriminal i 

djela korupcije u opštinama Herceg Novi, Budva i Bar u izvještajnom periodu bili u 

porastu i istakao uvjerenje da će Odbor pružiti punu podršku aktivnostima Ministarstva 

unutrašnjih poslova u borbi protiv ove svjetske pošasti. Takođe, ponovio je navode iz 

Izvještaja o neophodnosti stručnog i kadrovskog osposobljavanja u Ministarstvu, cijeneći 

pozitivnim stav ministra unutrašnjih poslova o njegovoj odgovornosti za djelovanje resora 

kojim rukovodi u narednom periodu. Osvrnuvši se na podatke iz Izvještaja, koji pokazuju 

da je u oblasti javnog reda i mira zabilježen porast prekršaja od 38,9%, poslanik Stanišić 

je ukazao da se ovom pitanju treba posvetiti dodatna pažnja. Takođe je podsjetio na 

visoku ocjenu saradnje hrvatske i crnogorske granične policije, koju je poslanicima 

prenijeta tokom studijske posjete Republici Hrvatskoj, realizovanoj u martu tekuće 

godine. Tokom izlaganja, poslanik Stanišić je ukazao i na uspješnu primjenu Zakona o 

bezbjednosti saobraćaja, koja činjenica se može potkrijepiti i statističkim podacima u 

proteklom periodu.  

Član Odbora Velizar Kaluđerović, podsjetio je da Ministarstvo unutrašnjih poslova 

vodi matične evidencije od kojih u najvećoj mjeri zavisi tačnost i uređenost biračkog 

spiska, te od kojih zavisi mogućnost ostvarivanja Ustavom zagarantovanog biračkog 

prava, a samim tim predstavlja značajnu pretpostavku za legalnost i legitimnost izbornog 

procesa, kao i poitičku stabilnost. Osvrnuvši se na protekle predsjedničke ali i 

sprovedene parlamentarne izbore, poslanik Kaluđerović je podsjetio na iznijete primjedbe 

na njihovu legalnost i legitimitet. U skladu sa navedenim, ukazao je na podatak iz 

prezentovanog Izvještaja da je bilo 12 000 predmeta u pogledu zahtjeva za sticanje 

crnogorskog državljanstva u proceduri, da je riješeno njih 5 700, dok je 6 225 ostalo 

neriješeno i naglasio da je od ukupnog broja 8 000 predmeta datiralo iz 2011. godine. 

Takođe, podsjetio je da je za vrijeme predsjedničkih izbora iz biračkih spiskova izbrisano 

blizu 12 000 birača koji nijesu imali crnogorsko državljanstvo, iz razloga što nisu podnijeli 
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zahtjev ili isti nije riješen, te istakao da je u proteklom periodu, s obzirom na izbore koji su 

sprovedeni, Ministarstvo trebalo da ima više senzibilnosti i bolju kadrovsku 

pripremljenost, kako bi se ovaj problem što bolje riješio. U nastavku je istakao i problem u 

vezi sa novim ličnim kartama i blizu 30 000 građana Crne Gore koji istu nijesu pribavili, te 

je pitao da li je licima sa starim ličnim kartama trebalo da se omogući Ustavom 

garantovano pravo glasa, ukoliko ispunjavaju ostale potrebne uslove, podsjećajući na 

izjave predsjednika Demokratske partije socijalista koje su mediji objavili ovim povodom, 

a u svijetlu afere „Snimak“. U nastavku, poslanik Kaluđerović je istakao da još uvijek nije 

pronađen odgovor na dileme iz marta 2011. godine u vezi sa podacima na osnovu 

sprovedenog popisa stanovništva, da u Crnoj Gori ima 474 000 punoljetnjih građana i 

njihove disproporcije sa biračkim spiskom, u kom je datom momentu bilo 506 000 birača. 

Takođe, ukazao je da definiciju prebivališta treba preciznije zakonski propisati.  Poslanik 

Kaluđerović je izrazio interesovanje zbog čega je Ministarstvo unutrašnjih poslova 

izbjeglo da prihvati inicijativu Socijalističke narodne partije, uoči predsjedničkih izbora, da 

se uporedi elektronska baza podataka biračkog spiska i baza podataka prebivališta 

odnosno ličnih karata, što bi u mnogome doprinijelo preciznosti i tačnosti biračkih 

spiskova. Takođe, zatražio je odgovor od ministra da li je moguće zaključiti sporazum o 

dvojnom državljanstvu sa Republikom Srbijom.  

U odgovorima na pitanja poslanika, ministar Raško Konjević istakao je da je 

Ministarstvo unutrašnjih poslova upoznato sa Zaključkom Odbora prema kome će se 

odnijeti u skladu sa procedurom i u najkraćem roku dostaviti informaciju o aferi „Listing“ 

koja je predmet interesovanja. Istakao je da su Ministarstvo unutrašnjih poslova i Uprava 

policije imali intezivnu saradnju sa zemljama regiona i naglasio da su rezultat te saradnje 

uspješno sprovedene zajedničke akcije koje su imale za cilj otkrivanje i razbijanje 

određenih organizovanih kriminalnih grupa u regionu. Naglasio je da su kolege iz Bosne i 

Hercegovine na zahtjev Interpola iz Sarajeva posljednji zahtjev sa interesovanjem za 21 

lice uputila Crnoj Gori, 24. aprila tekuće godine, te da je na isti blagovremeno 

odgovoreno saglasno profesionalnim standardima. Dalje je istakao da povodom 

nedavnog lišavanja slobode određenih lica na Kosovu nije upućen zahtjev Ministarstvu 

unutrašnjih poslova tj. Upravi policije za dodatnim uključivanjem. Kao primjer dobre 

prakse istakao je međunarodni program „Besa“ u koji je bila uključena Uprava policije, a u 

okviru kojeg su tretirane organizovane kriminalne grupe iz zemalja koje su ovim 

projektom bile obuhvaćene. Takođe, podsjetio je i na dobru saradnju sa kolegama iz 

Bosne i Hercegovine, sa kojima su kroz razmjenu informacija tokom 2012. i 2013. godine 

doprinijeli uspješnom sprovođenju operativne akcije „Lutka“ koja je rezultirala hapšenjem 

Nasera Keljmendija na Kosovu. Dalje je istakao da je Ministarstvo unutrašnjih poslova u 

oktobru 2010. godine imalo dvije krivične prijave za članove porodice Nasera Keljmedija i 

službenike Ministarstva, kroz krivične prijave zloupotrebe službenog položaja i pokušaj 

obezbjeđivanja falsifikovanih isprava za pomenuta lica. Istakao je da je kroz unutrašnju 

kontrolu ova nepravilnost uočena i na vrijeme osujećena, te da su službenici Ministarstva 

procesiruirani na način na koji nalaže zakon. Takođe, ministar je naglasio da je za 

adekvatne i dobre rezultate u oblasti borbe protiv organizovanog kriminala i korupcije 

neophodna koordinacija Državnog tužilaštva i Ministarstva unutrašnjih poslova, te da je u 

februaru 2013. godine održan sastanak na nivou potpredsjednika Vlade, na kome je 

dogovorena potreba inteziviranja operativne saradnje viših i osnovnih tužilaštava sa 

područnim jedinicama što će, kako se nada, imati za rezultat efikasniju borbu protiv 
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organizovanog kriminala i korupcije u Crnoj Gori. Uz osvrt na konstataciju da borba protiv 

organizovanog kriminala i korupcije trpi zbog toga što su vodeća lica, koja su nosioci ove 

borbe u v.d. stanju, Konjević je pojasnio da je Skupština Crne Gore usvojila Zakon o 

finansiranju političkih partija koji u svom članu 21 ne dozvoljava zapošljavanje u organima 

državne uprave od dana raspisivanja izbora do dana završetka izbora, te da Ministarstvo 

nije bilo u mogućnosti da raspiše konkurs za mjesto direktora Uprave policije, ali da je to 

učinjeno odmah nakon predsjedničkih izbora i izrazio nadu da će to pitanje biti uskoro 

riješeno. Ministar je istakao da je nova „Mapa organizovanog kriminala“ već u izradi, te da 

se ista radi po međunarodnim standardima i da očekuje da će u trećem kvartalu ona biti 

završena, te da će Odbor za bezbjednost i odbranu, nakon upoznavanja sa ovim 

dokumentom, biti u prilici da odluči o daljim koracima svog djelovanja u cilju pružanja 

podrške borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije. Takođe, istakao je da se u 

oblasti borbe protiv neovlašćene proizvodnje i trgovine opojnim drogama dosta radilo, i 

da je rezultat tog rada uspješno sprovedena operativna akcija „Grom“, koja je u saradnji 

sa tužilaštvom rezultirala lišavanjem slobode dvadeset lica u Crnoj Gori koja su bila 

umiješana u poslove trgovine opojnim drogama. Ministar Konjević se saglasio sa 

konstatacijom poslanika Miljanića da je potrebno uz pomoć finansijskih istražitelja utvrditi 

porijeklo stečene imovine određenih pojedinaca, i istu ako je to moguće oduzeti, jer je to 

jedan od najefikasnijih vidova borbe protiv organizovanog kriminala. U tom smislu, 

istakao je da će biti potrebna pomoć poslanika, da se kroz zakon definiše Specijalno 

odjeljenje za borbu protiv organizovanog kriminala i korupcije, te prepoznaju krivična 

djela kojim će se to odjeljenje baviti, kao i način saradnje između tužilaštva i drugih 

nadležnih organa, ne samo Uprave policije. S tim u vezi, ministar Konjević naglasio je da 

vrlo važan segment treba da bude integrisanost carinske i poreske uprave. Saopštavajući 

da je to obaveza čija je realizacija predviđena za četvrti kvartal, izrazio je nadu da će se 

pred kraj godine biti riječi o najboljem modelu. Ministar je naglasio da je ovom procesu 

podršku pružila Misija OEBS-a, Ambasada Slovačke i eksperti iz Hrvatske, i da je cilj da, 

upravo u želji da kroz različite modele koji su prisutni u tim državama a daju efikasne 

rezultate, sagledaju koji je to najbolji model imajući u vidu naš legislativni okvir. Takođe, u 

odgovoru na interesovanje vezano za neovlašćenu primjenu mjera tajnog nadzora, 

ministar je istakao da su u saradnji sa direktorom Uprave policije, sprovedene mjere 

unutrašnje kontrole, kroz mogućnosti koje su direktoru bile na raspolaganju, kao i kroz 

mjere unutrašnje kontrole koja se ovim pitanjem bavila i utvrdila da nije bilo neovlašćene 

primjene mjera tajnog nadzora. Konjević je istakao da se ovim pitanjem treba baviti u 

kontinuitetu u smislu prevencije od eventualnih zloupotreba, te da je potrebno definisati 

pravila i procedure koje bi ove zloupotrebe onemogućile. Ministar je sugerisao da 

poslanici svoja interesovanja vezana za pitanje KAP-a mogu iznijeti prilikom razmatranja 

Izvještaja Vrhovnog državnog tužilaštva, kojom prilikom bi mogli dobiti konkretnije 

komentare i odgovore. U odgovoru na pitanja vezana za brisanje građana iz biračkog 

spiska, ministar je objasnio da Ministarstvo vodi evidencije, ali da ono nije brisalo birače, 

već da to rade lokalne samouprave koje od Ministarstva traže informaciju da li je 

određeno lice državljanin Crne Gore, nakon čega one na osnovu zakona lica koja nijesu 

crnogorski državljani u zakonom propisanoj proceduri brišu iz biračkih spiskova, sa 

mogućnošću da ista budu vraćena u spisak nakon sticanja crnogorskog državljanstva. S 

tim u vezi, zamolio je za podršku poslanika u cilju izmjene Zakona o biračkim spiskovima, 

u cilju da jedinstveni birački spisak bude vođen od strane Ministarstva unutrašnjih 

poslova. U vezi sa pitanjem zamjene starih ličnih karata novim, ministar je pojasnio da je 
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u proteklom periodu u okviru određenih kampanja Ministarstva unutrašnjih poslova, stare 

lične karte zamijenilo 21 000 građana, ali da i dalje postoji 28 000 građana koji zamjenu 

nijesu izvršili, te da Ministarstvo ne može takvim licima izdati nove lične karte ukoliko ona 

ne upute zahtjev. U odgovoru na pitanja o mogućnosti zaključivanja sporazuma o 

dvojnom državljanstvu sa Srbijom, ministar je pojasnio da se takav sporazum ne može 

zaključiti iz razloga postojanja dva različita koncepta Zakona o državljanstvu u Crnoj Gori 

i Srbiji, te da su razgovori na nivou ministara unutrašnjih poslova o tom pitanju prekinuti 

jer Srbija ne želi odustati od svog koncepta koji je jedan od najliberalnijih u Evropi, kao i 

da Crna Gora treba da se drži svog koncepta po uzoru na druge male države, koje 

nastoje zaštiti svoje državljanstvo.  

U odgovorima na pitanja poslanika, v.d. direktora Uprave policije, Slavko 

Stojanović je kazao da su u Upravi policije i Ministarstvu unutrašnjih poslova u proteklom 

periodu radili na identifikaciji problema koji su prouzrokovali lošije rezultate u oblasti 

borbe protiv organizovanog kriminala i korupcije i da su nakon navedenog pristupili 

njihovom riješavanju. Stojanović je istakao da će se u narednom periodu posvećenije i 

ofanzivnije raditi kako bi borba protiv organizovanog kriminala bila efektivnija, i izrazio 

nadu da će Ministarstvo unutrašnjih poslova i Uprava policije u Odboru za bezbjednost i 

odbranu naći partnera u ovoj borbi, koji će u mnogome doprinijeti da rezultati budu što 

skoriji i transparentniji. Naglasio je da je u Upravi policije trenutno po liniji organizovanog 

kriminala i korupcije u toku šest policijskih akcija, po liniji privrednog kriminala tri, a po 

liniji droga takođe šest akcija koje bi trebalo biti finalizirane u narednom periodu u 

saradnji sa tužilaštvom i sa međunarodnim policijskim partnerima. Takođe, istakao je da 

je neophodno dodatno edukovati i osposobiti postojeći kadar, kako bi se ojačali 

administrativni kapaciteti Ministarstva unutrašnjih poslova i Uprave policije, čime bi se 

doprinijelo efikasnijoj borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije. Podsjetio je da se u 

ovim institucijama u redovnim aktivnostima intezivno tretira korupcija unutar njih, i da će u 

narednom periodu ovaj proces biti zaokružen određenim akcijama kojima će službenici 

koji budu evidentirani da su imali veze sa koruptivnim radnjama biti procesuirani i 

propisno sankcionisani. U odgovoru na pitanje vezano za učestala podmetanja 

eksplozivnih naprava pod vozila građana Crne Gore, istakao je da je riječ o pojedinačnim 

izdvojenim slučajevima, i da se ne radi o slučajevima organizovanosti, te da se na njima i 

dalje radi, jer su kao takvi veoma teški za obradu usljed nedostatka materijalnih dokaza, 

a nerijetko i usljed nemogućnosti potpune saradnje sa oštećenim licem. 

 

Nakon sprovedene rasprave Odbor je na osnovu člana 21 u vezi sa članom 7 

tačka 3 Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane, većinom 

glasova, usvojio  

I Z V J E Š T A J 

o 

RAZMATRANJU IZVJEŠTAJA O RADU MINISTARSTVA UNUTRAŠNJIH POSLOVA 

ZA 2012. GODINU 

Odbor je, uz prisustvo ministra unutrašnjih poslova i v.d. direktora Uprave policije, 

upoznat sa realizovanim aktivnostima na planu sprovođenja reformskih procesa u 

nadležnosti Ministarstva, ostvarenim rezultatima u oblasti regionalne i međunarodne 
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saradnje, kao i sa izvještajem o stanju bezbjednosti u Crnoj Gori u posmatranom periodu. 

Poseban osvrt učinjen je na rezultate u borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije, 

sprječavanje i otkrivanje krivičnih djela i njihovih izvršilaca, očuvanje stabilnog javnog 

reda i mira, bezbjednosti saobraćaja i državne granice, zaštitu štićenih ličnosti i objekata 

od posebnog značaja i druge mjere i radnje od interesa za ukupnu bezbjednost. 

Odbor je iskazao podršku Ministarstvu u kontinuiranom djelovanju u pravcu 

izvršavanja obaveza iz Godišnjeg nacionalnog programa i Procesa planiranja i revizije, 

kao i preduzimanju potrebnih aktivnosti na unapređenju pravnog okvira i harmonizacije 

zakonodavstva sa pravnom tekovinom Evropske unije.  

Tokom rasprave je konstatovan doprinos Uprave policije uspostavljanju povoljnog 

stanja bezbjednosti u regionu i unapređenju međunarodne policijske saradnje, sa 

posebnim osvrtom na nastavak trenda smanjenja obima kriminaliteta i povoljnog 

bezbjednosnog ambijenta. S tim u vezi, apostrofiran je značaj nastavka intenzivne 

saradnje sa međunarodnim partnerima kroz razmjenu operativnih informacija, kao i 

sprovođenje zajedničkih istraga i akcija. 

Odbor je ocijenio važnim održavanje pozitivnog trenda u kontekstu smanjenja 

štetnih i tragičnih posljedica u oblasti bezbjednosti saobraćaja na putevima, 

naglašavajući da su preduzete mjere i radnje saobraćajne policije značajno uticale na 

smanjenje broja saobraćajnih nezgoda.  

U oblasti integrisanog upravljanja granicom Odbor je podržao napore na 

operacionalizaciji standarda i uslova za adekvatno funkcionisanje graničnih prelaza i 

ističe potrebu jačanja infrastrukturnih kapaciteta u narednom periodu. Takođe, Odbor je 

konstatovao da je elektronskim nadzorom plave granice obezbijeđena efikasna kontrola i 

nadzor te značajno poboljšana bezbjednost crnogorskog akvatorija i priobalja i pohvalio 

nastavak aktivnosti Uprave policije na pripremi, osposobljavanju i upućivanju policijskih 

službenika u mirovne misije Ujedinjenih nacija, NATO i Evropske unije. 

Nakon sprovedene cjelovite rasprave o Izvještaju, Odbor je ocijenio da rezultati 

koje je Ministarstvo unutrašnjih poslova ostvarilo u izvještajnom periodu obezbjeđuju 

nesmetano unapeđivanje sistema bezbjednosti i zadovoljenje potreba građana Crne 

Gore.  S tim u vezi, Odbor je većinom glasova prihvatio Izvještaj sa sljedećim 

 

Z A K LJ U Č C I M A: 

1. Imajući u vidu ključne izazove u procesu evropskih i evroatlantskih 

integracija Odbor insistira na unapređenju aktivnosti u borbi protiv 

organizovanog kriminala i korupcije, privrednog kriminaliteta kao i na planu 

sprječavanja zloupotrebe i krijumčarenja opojnih droga; 

2. Uvažavajući okolnost da su preduzete mjere i radnje saobraćajne policije 

značajno uticale na smanjenje broja saobraćajnih nezgoda i njihovih 

posljedica, Odbor cijeni neophodnim adekvatno opremanje pripadnika 

saobraćajne policije i podsjeća na sugestiju upućenu Ministarstvu finansija 

Vlade Crne Gore sa četvrte sjednice Odbora održane 31. januara 2013. 

godine, u okviru Zaključka br. 5; 
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3. Nakon realizovane posjete Ministarstvu unutrašnjih poslova i sprovedenog 

neposrednog uvida, Odbor potencira potrebu za kvalitetnim tehničkim 

opremanjem Odjeljenja  za posebne provjere; 

4. Odbor insistira na nastavku aktivnosti u cilju rasvjetljavanja krvičnih djela 

ubistava izvršenih u prethodnom periodu koje imaju za cilj unapređenje 

efikasnosti ovog segmenta sistema bezbjednosti; 

5. Imajući u vidu da je učešće maloljetnika u vršenju krivičnih djela značajno 

povećano, Odbor ukazuje na važnost preduzimanja preventivnih mjera i 

radnji u cilju sprječavanja i suzbijanja kriminaliteta, prekršaja i drugih 

nezakonitih ponašanja u ovom segmentu. 

Za Izvještaj u cjelini glasalo je pet poslanika: Mevludin Nuhodžić, Radivoje 

Nikčević, Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja i Borislav Banović, dok su poslanici 

Velizar Kaluđerović, Vasilije Lalošević i Zoran Miljanić bili uzdržani.  

Članovi Odbora Velizar Kaluđerović, Vasilije Lalošević i Zoran Miljanić podržali su 

zaključke  2, 3, 4 i 5.  

Druga tačka dnevnog reda: IZVJEŠTAJ O STANJU SISTEMA ZAŠTITE I 

SPAŠAVANJA U CRNOJ GORI U 2012. GODINI 

 Predstavljajući Izvještaj o stanju sistema zaštite i spašavanja u Crnoj Gori u 2012. 

godini, mr Ljuban Tmušić, v.d. pomoćnika ministra za vanredne situacije i civilnu 

bezbjednost, podsjetio je članove Odbora na organizacionu strukturu sistema zaštite i 

spašavanja, i njegovo funkcionisanje na lokalnom i državnom nivou. Istakao je da sistem 

zaštite i spašavanja u Crnoj Gori, i pored nedostatka finansijskih sredstava uspijeva da 

ostvari sve svoje zadatke i naglasio da je za izgradnju efikasnog i integrisanog sistema 

zaštite i spašavanja, neophodno izvršiti materijalno-tehničko opremanje svih subjekata 

ovog sistema, shodno materijalnim mogućnostima. Takođe, istakao je da je jedan od 

značajnijih problema sa kojim se suočava sistem zaštite i spašavanja neadekvatna 

popunjenost kadra, koja je na nivou od 60%, i da bi ovaj problem trebalo što prije riješiti 

kako bi sistem funkcionisao u svom punom kapacitetu. Posebno je istakao da su 

postojeća oprema i materijalno-tehnička sredstva u značajnoj mjeri zastarjela, i da u 

pojedinim opštinskim službama zaštite i spašavanja nedostaje lična i kolektivna oprema 

za sve vrste hazarda, dok pojedine službe raspolažu samo sa pripadajućom opremom 

dobijenom uz nova vatrogasno – spasilačka vozila. Osvrnuvši se na 2012. godinu i 

angažman pripadnika službe zaštite i spašavanja u gašenju požara koji su u protekloj 

godini bili veoma česti, kao i na njihovo djelovanje tokom vanrednog stanja, istakao je da 

su pripadnici ovog sistema uspijevali da u dobroj mjeri izvrše svoje zadatke uprkos 

nedostatku ljudstva i opreme. Istakao je da je u navedenom periodu sistem zaštite i 

spašavanja bio dobro iskoordinisan i da su pripadnici  sistema, uz pomoć helikoptera i 

opreme zemalja članica NATO, ozbiljno pristupili, i uspješno riješili sve probleme sa 

kojima je stanovništvo Crne Gore tada bilo suočeno. Tmušić je, govoreći o neutralizaciji 

neeksplodiranih ubojnih sredstava, istakao da su problemi u ovoj oblasti njihovog rada 

veliki, a tiču se uglavnom nedostatka adekvatnog vozila za prevoz NUS-a, 

neposjedovanja opreme za pretragu terena, nedostatka lične zaštitne opreme, 

neobučenost državnog službenika za rad sa hemijskim, biološkim i nuklearnim 

punjenjima NUS-a kao i nedostatak kadra na šta je ranije već ukazano. S tim u vezi, 

istakao je da je sistem zaštite i spašavanja kandidovao projekat u okviru NATO programa 
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„Nauka za mir“, i nadu  da će za isti biti opredjeljena sredstva u iznosu od 300 000 eura, 

kako bi se obezbijedila neophodna oprema i vozila potrebna za rad. U nastavku, Tmušić 

je naglasio da je velika pažnja posvećena adekvatnoj obuci lica angažovanih na 

poslovima zaštite i spašavanja, kroz razne inicijative i programe u zemlji i inostranstvu i 

da će ona biti nastavljena kako bi pripadnici ovog sistema bili spremni da na što bolji 

način izađu na kraj sa svim potencijalnim hazardima. Takođe, istakao je da 

međunarodna, a prevashodno regionalna saradnja, u mnogome determinišu kvalitet 

odgovora na hazarde, pa je u prilog tome naglasio da su u 2012. godini potpisano  više 

bilateralnhi sporazuma koji omogućavaju Crnoj Gori da u slučaju suočavanja sa 

određenim hazardima može očekivati pomoć i korišćenje resursa država potpisnica. 

Pored toga, naglasio je da su pripadnici sistema zaštite i spašavanja učestvovali na dvije 

međunarodne vježbe koje su doprinijele kvalitetu obuke svih učesnika, i unaprijedile 

znanja i tehnike u suočavanju sa raznim hazardima. Na kraju, izrazio je nadu da će se 

novim izmjenama i dopunama Zakona o zaštiti i spašavanju, omogućiti efikasnije 

funkcionisanje ovog sistema u Crnoj Gori, i da će na pripremi pomenutih izmjena i 

dopuna biti uključeni eksperti iz Generalnog direktorata za civilnu zaštitu i humanitarnu 

pomoć, što će u mnogome doprinijeti njihovom kvalitetu. 

U raspravi su učestvovali: Zoran Miljanić, Velizar Kaluđerović, Luiđ Ljubo Škrelja, 

Velizar Kaluđerović i Milutin Simović.  

Poslanik Zoran Miljanić je, ističući da je sistem za zaštitu i spašavanje jedan od 

najbitnijih segmenata u državnom sistemu, konstatovao da uslijed nedostatka materijalnih 

sredstava isti ne može izaći na kraj sa svim problemima sa kojima je dužan da se suoči, i 

naglasio da je neophodno više pažnje posvetiti ovom sistemu kako bi zadatke  obavljao  

u punom kapacitetu. Negativnim je ocijenio nefunkcionisanje Operativno komunikacionog 

centra 112, i kao primjer koji bi crnogorski sistem zaštite i spašavanja trebao da slijedi u 

tom pogledu, naveo je hrvatski model, sa kojim su članovi Odbora za bezbjednost i 

odbranu imali prilike upoznati se tokom studijske posjete Republici Hrvatskoj. Takođe, 

poslanik Miljanić je kazao da će u okviru posjete Sektoru za vanredne situacije i civilnu 

bezbjednost, tražiti uvid u ugovor koji je zaključen sa firmom „Sony Ericsson“ o nabavci i 

instalaciji opreme za Operativno komunikacioni centar, kako bi utvrdili odgovornost zbog 

nepostavljanja kupljene opreme skoro do isteka njenog garnatnog roka. Poslanik Miljanić 

je izrazio interesovanje da li je planirana kupovina „Kanadera“ jer su oni prepoznati kao 

najefikasniji u borbi sa požarima, sa kojima se Crna Gora suočava skoro svakog ljeta. 

Naglasio je da je neophodno što prije materijalno i tehnički osposobiti sistem zaštite i 

spašavanja kako bi se izbjegao negativan uticaj požara na turističku sezonu. Takođe, 

poslanik Miljanić je izrazio negodovanje zbog korišćenja luksuznih automobila u Sektoru 

za vanredne situacije i civilnu bezbjednost, i istakao da su se umjesto njih mogla uzeti 

određena terenska vozila koja bi bila od veće pomoći u izvršavanju osnovnih zadataka 

pripadnika ovog Sektora. 

Član Odbora Vasilije Lalošević, veoma negativnim je ocijenio nefunkcionisanje 

Operativno komunikacionog centra 112, podsjećajući na činjenicu da je oprema za 

funkcionisanje ovog sistema obezbijeđena i već raspoređena na sedam lokacija u Crnoj 

Gori, ali da se još uvijek čeka na njenu instalaciju i stavljanje u funkciju. Podsjetio je da su 

garantni rokovi ove opreme pri isteku i da se ona što prije mora staviti u funkciju kako bi 

građani Crne Gore bili u mogućnosti da što lakše zatraže i dobiju pomoć u slučajevima 

određenih nepogoda. Takođe, poslanik Lalošević je podsjetio da uprkos nepovoljnoj 
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ekonomskoj situaciji i nedostatku sredstava, postoje IPA fondovi koji stoje na 

raspolaganju i da je potrebno akreditovati određene projekte kako bi se obezbijedila 

potrebna finansijska sredstva koja bi se stavila na raspolaganje sistemu zaštite i 

spašavanja. 

Poslanik Luiđ Ljubo Škrelja negativnim je ocijenio činjenicu da su područna 

vatrogasna društva preformulisana u službe zaštite i spašavanja, te da se kao takve ne 

mogu suočiti sa brojnim problemima i izvršiti svoje zadatke na pravi način, jer je 

evidentno da takvi centri u pojedinim opštinama nemaju čak ni adekvatnu opremu za rad, 

kao ni dovoljno i adekvatno obučen kadar koji se može nositi sa svim izazovima i 

zahtjevima njihovog poziva. Složio se sa kolegama da sistemu zaštite i spašavanja treba 

posvetiti punu pažnju kako bi se adekvatno materijalno i tehnički opremio i kao takav 

pružio građanima Crne Gore odgovarajuću zaštitu. 

Poslanik Velizar Kaluđerović izrazio je interesovanje da li u Sektoru postoje zalihe 

potrebne opreme kao što su čizme i lopate, imajući u vidu činjenicu da je u proteklom 

periodu bilo problema sa nedostatkom broja ove opreme potrebne za vrijeme poplava i 

sniježnih nepogoda koje su ranije zahvatile Crnu Goru.  

Član Odbora Milutin Simović istakao je da bi prodaja luksuznih automobila i 

kupovina terenskih vozila za potrebe Sektora za vanredne situacije i civilnu bezbjednost 

bio pravi korak koji bi doprinio boljem funkcionisanju ovog Sektora i da bi njegov 

menadžment trebalo da uzme u obzir i tu mogućnost, kako bi građanima Crne Gore 

pružili adekvatnu i pravovremenu pomoć u datom trenutku.  

Vršilac dužnosti pomoćnika ministra za vanredne situacije i civilnu bezbjednost, 

Ljuban Tmušić je članovima Odbora pojasnio da se radi o veoma mladom sistemu koji je 

potrebno dodatno usavršavati, da su za to potrebna i izvjesna ulaganja, a da jedna vrsta 

takvih ulaganja jeste i kupovina određene opreme i vozila. Takođe, objasnio je da 

kupovina “Kanadera” u ovom trenutku nije opcija koja se razmatra, imajući u vidu 

finansijske mogućnosti Sektora za vanredne situacije i civilnu bezbjednost, i istakao da 

on vrlo uspješno funkcioniše i sa resursima koji već postoje u avijaciji. On je istakao da 

Sektor na raspolaganju ima tri helikoptera za gašenje požara, dva “Dromadera” i dva “Air 

Tractor-Fire Boss” aviona koji su za crnogorske potrebe za sada dovoljni. Pored toga, 

naglasio je da kada bi se pristupilo eventualnoj nabavci novih letjelica, da bi bilo 

ispravnije kupiti još neki od navedenih modela jer je razlika u njihovoj i cijeni jednog 

“Dromadera” drastična. Tmušić je naglasio da je pravovremena i precizna dojava o 

požaru najznačajniji momenat u sankcionisanju posljedica požara. Istakao je da nakon 

pravovremene dojave o požaru vrlo lako i brzo može djelovati avijacijom kako bi se požar 

neutralisao na vrijeme. Međutim, ako dođe do neadekvatne procjene na terenu i ako 

osoba koja se javila situaciju pogrešno procijeni, u smislu da se određeni požar može 

neutralisati uz pomoć lokalnih službi, onda posljedice mogu biti katastrofalne tj. u takvim 

slučajevima vrlo se teško izboriti sa požarnom stihijom čak i uz pomoć avijacije. Uz 

prethodno navedeno, Tmušić je istakao neophodnost stavljanja u funkciju Operativno-

komunikacionog centra 112 u što skorijem roku. U pojašnjenju zašto postojeća oprema 

nije instalirana, Tmušić je naglasio da je ranijom sistematizacijom bilo predviđeno sedam 

centara i to u: Baru, Herceg Novom, Podgorici, Nikšiću, Pljevljima, Bijelom Polju i 

Beranama, shodno čemu su opredijeljena sredstva i kupljena oprema. Takođe, istakao je 

da je u 2013. godini urađen novi Pravilnik o organizaciji i sistematizaciji u Ministarstvu 
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unutrašnjih poslova i Sektoru za varedne situacije i civilnu bezbjednost, te da je na 

osnovu njega planirano uspostavljanje  tri centra, jedan za sjevernu regiju, drugi za 

centralnu i treći za primorsku regiju Crne Gore. Ti centri, kako je naveo, bi trebalo da 

budu stavljeni u funkciju do kraja godine, kada se očekuje i premještanje Sektora za 

vanredne situacije i civilnu bezbjednost iz postojećih prostorija u prostorije nekadašnje 

zgrade “Centra bezbjednosti”, gdje se nalazi jedno od tri optička čvorišta Ministarstva 

unutrašnjih poslova, bez kojeg do sada Operativno komunikacioni centar nije mogao biti 

stavljen u funkciju. Nakon stavljanja centra u tehničku funkciju, neophodno je i obučiti i 

osposobiti kadar, uvažavajući međunarodne  standarde  i obavezu poznavanja  više 

stranih jezika, što će biti još jedan od ciljeva u osposobljavanju službenika kako bi centar 

mogao besprijekorno funkcionisati. Tmušić je istakao da vatrogasna društva u lokalnim 

samoupravama koja su transformisana u službe zaštite i spašavanja daju svoj 

maksimum, ali da ipak ne funkcionišu kako bi trebalo usljed nedostatka potrebne opreme. 

Takođe, napomenuo je da su 59 vatrogasnih vozila, koja su raspoređena područnim 

jedinicama, jedna od najboljih vozila tog tipa u regionu, i da imaju velike operativne 

sposobnosti, ali da je i pored njih potrebno obezbijediti prateću i ličnu opremu spasilaca 

zaposlenih u službama zaštite i spašavanja. Vezano za postojanje opreme u vidu čizama 

i lopata koje je poslanik Kaluđerović pomenuo, Tmušić je istakao da oprema postoji, ali 

da se ne može predvidjeti koji je to broj koji će zadovoljiti potrebe u određenom trenutku, i 

napomenuo da je takav slučaj bio i kada su poplave i sniježne nepogode zahvatile Crnu 

Goru. Naglasio je da je oprema postojala i bila obezbijeđena u izvjesnom broju, ali se 

ipak ispostavilo da u datom trenutku ni taj broj nije bio dovoljan da bi se zadovoljile 

potrebe stanovništva i prevazišli problemi koji su ih zadesili. U osvrtu na opservacije 

poslanika da Sektor za vanredne situacije i civilnu bezbjednost koristi luksuzna vozila za 

svoje potrebe, a ne terenska vozila koja bi trebalo, Tmušić je objasnio da su ta vozila dio 

donacije danske Agencije za vanredne situacije, koja je u okviru svojih projekata iste ili 

slične donacije dala svim republikama bivše Jugoslavije. Naglasio je da nijedna zemlja 

nije mogla da bira koja će vozila i oprema biti predmet donacije, tako da je u okviru iste 

Sektor za vanredne situacije i civilnu bezbjednost dobio osam vozila marke "Toyota 

Auris" i četiri kombija za potrebe prevoza spasilaca do mjesta djelovanja. Na kraju, 

Tmušić je pozvao članove Odbora za bezbjednost da prisustvuju vježbi koja je dio IPA 

projekta “Borba protiv poplava”, koji crnogorski Sektor za vanredne situacije i civilnu 

bezbjednost sprovodi u saradnji sa kolegama iz Srbije, a koja će u periodu 27-31. maja 

2013. godine biti održana u Beranama, što su članovi Odbora jednoglasno prihvatili. 

 Predjsednik Nuhodžić je u kontekstu iznijetog istakao da će članovi Odbora za 

bezbjednost i odbranu u okviru posjete Sektoru za vanredne situacije i civilnu 

bezbjednost, koja je predviđena Planom parlamentarnog nadzora za 2013. godinu, imati 

priliku da dobiju dodatne informacije po temama za koje su izrazili interesovanje, kao i da 

će na osnovu njih odlučiti da li je neophodno organizovati kontrolno saslušanje na kome 

bi se dodatno razmotrila konkretna pitanja vezana za funkcionisanje ovog Sektora. 

 

Nakon sprovedene rasprave Odbor je na osnovu člana 21 Zakona o 

parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane  u vezi sa članom 36 alineja 9  

Zakona o zaštiti i spašavanju, većinom glasova, usvojio  
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I Z V J E Š T A J 

o 

RAZMATRANJU IZVJEŠTAJA O STANJU SISTEMA ZAŠTITE I SPAŠAVANJA U 

CRNOJ GORI u 2012. Godini 

 

Odbor je, uz prisustvo ministra unutrašnjih poslova i v.d. pomoćnika ministra za 

vanredne situacije i civilnu bezbjednost, upoznat sa aktivnostima koje su u posmatranom 

periodu imale za cilj smanjenje rizika od katastrofa, procjenu opasnosti, usaglašavanje 

aktivnosti i obezbjeđenje kvalitetnog odgovora na prijetnje i rizike od katastrofa i iste 

okarakterisao kao značajan izazov na nacionalnom i međunarodnom nivou. Poseban 

osvrt napravljen je na saradnju država u kontekstu usklađivanja standarda u predmetnoj 

oblasti koje imaju za cilj podizanje nivoa efikasnosti u oblasti zaštite i spašavanja 

stanovništva, materijalnih i kulturnih dobara i životne sredine. 

Odbor je, u kontekstu obezbjeđenja pouzdanog i funkcionalnog sistema zaštite i 

spašavanja, posebno važnim ocijenio obezbjeđenje izvora finansiranja koji zadovoljava 

potrebe ovog Sektora, te pozicioniranje politike smanjenja rizika od katastrofa, na 

nacionalnom i lokalnom nivou, kao nacionalnog prioriteta sa ciljem obezbjeđenja 

efikasnog i kvalitetnog odgovora za slučaj prirodnih, tehničko-tehnoloških i drugih 

hazarda. 

Nakon sprovedene cjelovite rasprave Odbor je jednoglasno prihvatio Izvještaj sa 

sljedećim  

Z A K LJ U Č C I M A: 

1. Konstatovana je nephodnost formiranja jedinica i timova civilne zaštite, sa 

ciljem adekvatnog odgovora na potencijalne rizike, te stručno osposobljavanje i 

materijalno tehničko opremanje njihovih pripadnika; 

2. Odbor cijeni neophodnim jačanje kapaciteta Avio-helikopterske jedinice 

Ministarstva unutrašnjih poslova; 

3. Odbor cijeni urgentnim stavljanje u funkciju Operativno komunikacionog centra 

112 u punom kapacitetu; 

4. Uvažavajući značaj Jedinice za gašenje požara iz vazduha i činjenicu da 

sistem radio veza koje se upotrebljavaju u sistemu zaštite i spašavanja ne 

zadovoljava kritrijume,  Odbor cijeni nužnim preduzimanje aktivnosti u cilju 

trajnog rješavanja iznijetog pitanja; 

5. U kontekstu unuštavanja neeksplodiranih ubojnih sredstava koje 

podrazumijeva visoko profesionalan i stručan kadar, specijalističku i zaštitnu 

opremu i sredstva, te poligone opredjeljenje za ovu svrhu, a imajući u vidu 

stepen društvene opsanosti, potrebno je izvršiti kadrovsko popunjavanje u 

skladu sa važećim normativnim aktom i tim za neeksplodirana ubojna sredstva 

opremiti adekvatnom zaštitnom opremom i materijalno-tehničkim sredstvima; 

6. Odbor preporučuje Ministarstvu unutrašnjih poslova da sagleda racionalnost 

korišćnja postojeće opreme i njeno eventualno prestrukturiranje u funkciji 

oslobađanja od viškova (npr.vozni park), na koji način bi bile stvorene 
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pretpostavke za nabavku neophodnih materijalnih sredstava (npr.za potrebe 

sistema 112 i dr). 

Za Izvještaj u cjelini glasalo je devet poslanika: Mevludin Nuhodžić, Milutin 

Simović, Radivoje Nikčević, Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja i Borislav Banović, 

Velizar Kaluđerović, Vasilije Lalošević i Zoran Miljanić. 

 

Treća tačka dnevnog reda: TEKUĆA PITANJA 

 

U okviru ove tačke dnevnog reda, bilo je riječi o aktivnostima Odbora za 

bezbjednost i odbranu u narednom periodu. 

 

Magnetofonski zapis toka sjednice se nalazi na CD-u i čini sastavni dio zapisnika.  

 

Pošto je iscrpljen dnevni red, predsjednik Odbora je zaključio rad sjednice. 

 

Sjednica je završena u  13 sati i 55 minuta.  

 

 

ZAPISNIK SAČINILA:  

Zorana Baćović                                                                           PREDSJEDNIK ODBORA 

                        Mevludin Nuhodžić 


